
 ، ، پرسپولیس، شمس آذر کتور آرمان ملی: باشگاه های ترا
مس رفسنجان، چادرملو و فولاد خوزستان آمادگی خود را 
برای حضور در مسابقات لیگ دسته دوم فوتبال بانوان اعلام 

کرده اند. 
   الزام؟

مسئول کمیته مسابقات فوتبال بانوان گفت: الزامی وجود 
ندارد که حتما تیم های باشگاهی در لیگ برتر بانوان باشند. 
هدف این است که از ورزش بانوان حمایت شود. گلاره ناظمی، 
در خصوص الزام کنفدراسیون فوتبال آسیا مبنی بر تیمداری 
باشگاه های لیگ برتری در حوزه فوتبال بانوان و همچنین 
اینکه چند باشگاه لیگ برتری برای ورود به فوتبال بانوان 
 ، کتور ترا باشگاه های  کنون  تا گفت:  درخواست داده اند، 
، مس رفسنجان، چادر ملو و فولاد  پرسپولیس، شمس آذر
خوزستان اعلام آمادگی خود را برای حضور در مسابقات لیگ 
دسته دوم فوتبال بانوان کرده اند و مدارک خود را به سازمان 
لیگ فوتبال ارائه داده اند. مسئول کمیته مسابقات بانوان در 
پاسخ به این سوال که آیا همه باشگاه های لیگ برتری مردان 
برای مجوز حرفه ای باید در لیگ برتر فوتبال بانوان باشند، 
گفت: الزامی وجود ندارد که حتما تیم های باشگاهی در لیگ 
برتر بانوان باشند. هدف این است که از ورزش بانوان حمایت 
شود. حتی تیم ها می توانند در لیگ دو، کشوری یا استانی تیم 
داشته باشند و الزامی وجود ندارد که به صورت حرفه ای تیم 
داشته باشند. این موضوع که باشگاه ها بخواهند امتیاز تیم ها 
در لیگ برتر را بخرند، به خود باشگاه ها بستگی دارد. ناظمی 
در پایان اظهار داشت: قرعه کشی مرحله دوم لیگ دسته دوم 
فوتبال برگزار و تیم ها در سه گروه از روز چهارشنبه سوم مرداماه 

به رقابت با یکدیگر می پردازند. 
   فولاد 

مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان از تیمداری در بخش 
بانوان برای نخستین بار خبر داد. هوشنگ نصیرزاده روز 
چهارشنبه گذشته در جمع خبرنگاران بیان کرد: با توجه به 
اینکه در خوزستان، فوتبال بانوان وجود ندارد، مقرر شد در 
رقابت های لیگ دسته یک زنان کشور تیمداری کنیم. وی 
ج  کرد: دختران خوزستانی بسیاری در تیم های خار بیان 
استان بازی می کنند که قرار است از حضور آنها در تیم بانوان 
فولاد بهره مند شویم. مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان در 

خصوص ورود VAR به فوتبال ایران بیان کرد: فدراسیون قول 
داده که مسابقات این فصل را حداقل در هشت ورزشگاه با 
گرچه برای نصب آن در  استفاده از سیستم VAR برگزار کند ا
هر ورزشگاه باید یک میلیون یورو هزینه شود که این مبلغ از 
طریق وزارت ورزش و جوانان به فدراسیون پرداخت می شود. 
وی ادامه داد: برای جانمایی سیستم VAR در ورزشگاه فولاد 
هیچ مشکلی وجود نداشته و می توان از این امکان بهره مند 
شد. با توجه به هزینه های نصب این سیستم، مشخص نیست 

که نیم فصل اول مسابقات با استفاده از VAR برگزار شود. 
   گل گهر

یکی از بحث های داغ این روزها در باشگاه های مختلف 
ایران که دغدغه مند گرفتن مجوزهای حرفه ای در سطح ملی و 
بین المللی هستند تشکیل تیم بانوان است که از سوی سازمان 
لیگ به عنوان یک الزام در نظر گرفته شده است. این الزام 
در شرایطی به باشگاه های مختلف فوتبال ایران ابلاغ شده 
که بسیاری از آنها تمایلی به ایجاد تیم زنان ندارند ولی حالا 
مجبورند طبق قوانین امتیاز یک تیم بانوان را در هر سطحی 
که تمایل دارند خریداری کنند. در همین زمینه یک منبع 
گاه از تصمیمات نهایی درباره این موضوع در باشگاه گل گهر  آ
می گوید: »با توجه به ملزومات AFC، باشگاه گل گهر قصد دارد 
در فصل جدید در فوتبال بانوان حضور رسمی داشته باشد، اما 
، لیگ یک و لیگ دو( فعالیت  اینکه در چه سطحی )لیگ برتر

کند هنوز مشخص نشده است. 
   نماینده ایران در آسیا 

مراسم قرعه کشی مسابقات فوتبال لیگ قهرمانان بانوان 
آسیا در فصل ۲۵- ۲۰۲۴ اخیرا در مقر کنفدراسیون فوتبال 
لامپور برگزار شد و تیم فوتبال خاتون  آسیا )AFC( در کوالا
بم تنها نماینده ایران در این رقابت ها در مرحله انتخابی با 
تیم های کیچی هنگ کنگ و رویال تیمفو کالج بوتان همگروه 
گردان مرضیه جعفری در صورت صدرنشینی در این  شد. شا
گروه راهی لیگ قهرمانان بانوان می شوند و در مرحله گروهی 
باید به مصاف ملبورن سیتی استرالیا، کایا ایلویلوی فیلیپین 
کالج آف آسیان اسکالرز تایلند بروند. مرضیه جعفری  و 
سرمربی تیم خاتون بم در گفت وگو با مهر درخصوص آخرین 
گردانش برای حضور در این دوره از مسابقات  وضعیت شا
اظهار کرد: تمرینات تیم را از دوم مرداد آغاز خواهیم کرد 

تا بتوانیم با آمادگی مطلوبی در این رقابت ها حضور پیدا 
کنیم. البته در نظر داریم ۲ یا ۳ بازیکن دیگر را هم صرفا برای 
جام باشگاه های آسیا به خدمت بگیریم. وی با اشاره به کار 
گردانش در مرحله مقدماتی گفت: تیم های هنگ  سخت شا
کنگ و بوتان چون هم مرز با چین هستند فوتبال خوبی 
دارند. البته هنوز ترکیب اصلی این تیم ها نیز مشخص نشده 
و ما نمی دانیم آنها قرار است چه لژیونرهایی را به خدمت 
بگیرند. شناخت کلی ما تیم ملی آنهاست بنابراین باید ۱۰ 
روزی منتظر باشیم تا اطلاعات کافی را به دست بیاوریم 
ولی با همه این وجود کار آسانی در آسیا نخواهیم داشت. 
که  سرمربی تیم خاتون بم ادامه داد: سعی ما این است 
تیم شایسته ای را در آسیا داشته باشیم. هدفمان موفقیت 
در مسابقات و صعود به مرحله گروهی است، اما با توجه به 
شرایط تیم و نداشتن بازی های تدارکاتی نمی توان نتیجه 
هیچ بازی را پیش بینی کرد. جعفری در پاسخ به این پرسش 
که چرا خاتون بم در نظر دارد بدون بازی تدارکاتی عازم جام 
باشگاه های آسیا شود؟ گفت: اینطور نیست که ما نخواهیم 
بازی تدارکاتی داشته باشیم. در حال حاضر تیم های داخلی 
ایران مشخص نشدند چون فصل نقل و انتقالات است و همه 
درگیر بستن تیم هستند. بازی با تیم خارجی هم فعلا مقدور 
نیست ولی باید دید در آینده چه اتفاقی رخ خواهد داد. فعلا 
تیم های داخلی را رصد می کنیم، اما هیچ چیز قطعی نشده 
است. وی در مورد ادامه همکاری با خاتون در فصل جدید 
رقابت های لیگ برتر توضیح داد: در حال حاضر تمام تمرکز 
من جام باشگاه های آسیاست. باید دید بعد از پایان این 
مسابقات چه پیش می آید. اولویت اول من همیشه خاتون و 
کنش به احتمال حضور  شهر بم است. سرمربی خاتون در وا
سرخابی ها در فوتبال بانوان و علاقه شخصی خود برای حضور 
در این تیم ها گفت: اینکه قرار است باشگاه های بزرگی که 
در حوزه مردان فعالیت دارند در بخش بانوان هم تیمداری 
کنند اتفاق مثبتی است و قطعا به رشد فوتبال بانوان کمک 
خواهد کرد. اما برای حضور در این تیم ها هرگز با این دید که 
طرفدار چه تیم و چه رنگی هستم نگاه نکردم. هدفم من 
توسعه فوتبال بانوان است که در حال حاضر در کشور ما رشته 
نوپا به حساب می آید و باید همه کمک کنیم تا این پیشرفت 

سریعتر حاصل شود. 
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a r m a n m e l i . i r

والیبال ژاپن به مدال المپیک  
هم قانع نیست 

تیم ملی مردان ژاپن در المپیک های ۲۰۱۲ و 
۲۰۱۶ غایب بود ولی سال ۲۰۲۰ به عنوان میزبان در 
بازی ها حضور داشت. این تیم سهمیه حضور 
در بازی های پیش رو را در رقابت های انتخابی 
المپیک به دست آورده است. یوکی ایشیکاوای 
۲۸ساله که از سال ۲۰۱۴ در سری آ ایتالیا بازی 
کاهاشی و  می کند، در کنار ستارگانی چون ران تا
یوجی نیشیدا ژاپن را برای اولین بار از سال ۱۹۷۷ 
به مدال لیگ ملت ها رساندند و حالا امیدوار به 
درخشش در المپیک اند. او گفت: ما در المپیک 
به دنبال مدال طلا هستیم. فکر می کنم ژاپن 
تیمی است که دست کم باید مدال برنز را بگیرد. 
ژاپن در سه المپیک اولش در رشته والیبال به 
ترتیب برنز، نقره و طلا را به دست آورد و قهرمانی 
در بازی های سال ۱۹۷۲ در مونیخ اوج افتخار 
این تیم بود اما در دوازده دوره بعدی هیچگاه 
به روی سکو نرفته و حتی شش بار نیز سهمیه 
حضور در رقابت های والیبال المپیم را به دست 

نیاورده است. 

ویژه

گفتوگو

کارشناس  و  پیشکسوت  گروسی  محسن 
پوش  آبی  باشگاه  عملکرد  مورد  در  فوتبال 
پایتخت و دیگر مدعیان قبل از شروع فصل 

جدید رقابت های لیگ برتر صحبت کرد. 
   درباره عملکرد باشگاه استقلال در فصل 

و نقل انتقالات چه نظری دارید؟
 مهم این است بازیکنانی جذب شوند که 
خواست جواد نکونام باشند و سرمربی بتواند 
که بر اساس نیاز های تیمش  تیمی را ببندد 
است. نسبت به سال های قبل شروع استقلال 
در فصل نقل و انتقالات خوب بوده است. باید 
دید تا پایان مهلت جذب بازیکنان، خواسته های 
. تمرینات هم به  سرمربی تأمین می شود یا خیر
موقع شروع شده و تیم بدون حاشیه در حال 
آماده سازی پیش فصل است. با شروع رقابت ها 
و اتمام زمان نقل و انتقالات بهتر می توان گفت 
عملکرد باشگاه در زمینه جذب بازیکنان چگونه 

بوده است. 
    در مورد عملکرد دیگر مدعیان قهرمانی 

در فصل نقل و انتقالات نظر شما چیست؟
 درست است که تیم های بزرگ بازیکنان بزرگ 
می خواهند ولی بازیکنانی که بتوانند در طول 
فصل مثمر ثمر باشند. فصل قبل سپاهان بهتر 
از دیگر تیم ها یارگیری کرده بود و بازیکن مطرح 
کم نداشت ولی در طول فصل نوسان های 
زیادی به وجود آمد و در نهایت به عنوان سومی 
لیگ برتر رسید، هر چند قهرمان جام حذفی 
شد. در مقابل شمس آذر با بازیکنان گمنام 
و ۳ امتیاز منفی فصل را شروع کرد و نتایجی 
گرفت که از نگاه همه بسیار خوب بود. مدیریت 
بازیکنان نامدار خیلی اهمیت دارد تا به شکلی از 
آنها استفاده کرد که بیش ترین بازدهی را تا پایان 
فصل داشته باشند. هنر کادرفنی و سرمربی 
تیم بسیار مهم است. استقلال فصل گذشته 
بازیکنان خوب زیادی داشت، اما بازیکنانی هم 
ح نبودند، اما عملکرد تیم  بودند که زیاد مطر
به شکلی رقم خورد که تا پایان فصل یکی از دو 
کتور بازیکنان بزرگی  مدعی اصلی قهرمانی بود. ترا
گرفته و چندین سال است که چنین کاری را تکرار 
می کند ولی متأسفانه عملکرد این تیم منجر به 
قهرمانی لیگ برتر نشده است. سپاهان هم ۹ 
سال است به رغم هزینه های زیاد قهرمان لیگ 
نمی شود، پس مدیریت تیم با وجود بازیکنان 
مطرح اهمیت زیادی دارد، چون عامل مهمی 

در کسب قهرمانی است. 

گروسی: 
مدیریت بازیکنان نامدار 

خیلی اهمیت دارد

ناهید کیانی: برای طلای المپیک  
هرکاری لازم بوده انجام داده ام 

ایسنا: ورزشکار المپیکی تکواندو بانوان گفت: 
هر کاری که برای کسب طلای المپیک لازم بود 
انجام داده ام و معتقدم هیچ کسی در وزن من 
لیاقت کسب مدال طلا را به جز خودم ندارد. 
ناهید کیانی در گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی 
ازعملکرد خود برای شرکت در المپیک پاریس، 
اظهار کرد: دومین بار است که در المپیک شرکت 
می کنم و نسبت به سایر تکواندوکاران اعزامی 
تجربه بیشتری دارم و این خیلی می تواند به 
کند. وی افزود: در المپیک توکیو  کمک  من 
نتوانستم به مدالی دست پیدا کنم اما این دوره 
با تمرینات خوبی که طی این ۴ سال داشتم 
تمرکزم مدال طلاست و به جز طلا به چیز دیگری 
فکر نمی کنم. کیانی تصریح کرد: هر کاری که 
برای کسب طلا المپیک لازم بود انجام داده ام 
و معتقدم هیچ کسی در وزن من لیاقت کسب 
مدال طلا را به جز خودم ندارد. کیانی گفت: طی 
این ۴ سال سختی های زیادی کشیدم و شبانه 
روز تمرین کردم، چون اردوها شبانه روز بود، 
دوری از خانواده را تحمل کردم وشرایط بسیار 
سختی داشتم. حتی چند هفته است که در 
تایم های استراحت به خانه نرفتم و در خوابگاه 
بودم. از خانواده ام تشکر می کنم که در این مدت 
من را درک کردند و همیشه کنارم بودند. البته از 
فدراسیون و کادر فنی تیم ملی نیز تشکر می کنم 

که همواره در این مسیر حامی من بودند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: کارگروه نقل و انتقالات با درخواست استقلال مخالفت 
کرد. روز یکشنبه نشست مشترکی بین رئیس فدراسیون فوتبال، 
اعضای هیات رئیسه سازمان لیگ، کارگروه نقل و انتقالات و 
مدیران چهار باشگاه ایرانی حاضر در رقابت های آسیایی برگزار 
شد. در کنار مساله سقف بودجه که با افزایش ۱۰۰ میلیارد تومانی 
آن مخالف شد، مساله مهم دیگری هم مطرح شد. در همین رابطه 
فرشید سمیعی، مدیرعامل استقلال که به تازگی حکم مدیریتش 
را از هیات مدیره باشگاه دریافت کرده، در این جلسه درخواست 
ح کرد؛ او درخواست کرد که دو بازیکن خارجی  عجیبی مطر
استقلال که اهل بوسنی هستند، بتوانند به صورت قرضی راهی 
باشگاه های دیگر شوند و جزو سهمیه بازیکنان خارجی آبی پوشان 
محسوب نشوند تا آبی پوشان بتوانند دو بازیکن خارجی دیگر به 
خدمت بگیرند این درخواست با مخالفت کارگروه نقل و انتقالات 
همراه شد. پیش از این گفته می شد که بازیکنان با نظر جواد 
نکونام، سرمربی استقلال جذب تیم نشده اند. در حال حاضر 
تعداد سهمیه های مجاز بازیکنان خارجی ۶ بازیکن است که یکی 

از آنها حتما باید آسیایی باشد.

بیــنالمــلل
   ستاره فرانسوی سابق تیم فوتبال رئال مادرید عقیده 
دارد که زمان مناسبی را برای ترک این تیم انتخاب کرده است. 
کریم بنزما تابستان سال گذشته در حالی از رئال مادرید جدا 
شد که بهترین فصل خود را در این تیم سپری کرده بود. مهاجم 
فرانسوی در ۴۶ بازی رسمی اش برای کهکشانی ها ۴۴ گل زد و با 
لیگا را برد. به همین دلیل خبر  این تیم دوگانه قهرمانی اروپا و لا
جدایی او برای هواداران رئال مادرید غیرمنتظره بود هرچند 
خودش بر این باور است که با توجه به سیاست باشگاه رئال 
مادرید در مورد بازیکنان بالای ۳۰ سال، تصمیم درستی اتخاذ 
کرده است. بنزما که پس از ترک رئال مادرید به تیم الاتحاد 
عربستان پیوست و در اولین تلاشش برای فتح لیگ حرفه ای 
کام بود، به نشریه مارکا گفت: بازیکنان می آیند  عربستانی ها نا
و می روند. در رئال مادرید هم داستان همین است و همیشه 
خواهد بود. من به موقع رئال مادرید را ترک کردم و وقتی به 
گذشته ام در این تیم نگاه می کنم، راضی ام. رئال مادرید همیشه 
بهترین تیم دنیا است. بازیکنان زیادی به این تیم می آیند و 
می روند اما رئال مادرید همیشه در اوج خواهد ماند. بنزما که 
سال ۲۰۰۹ به سفیدپوشان مادرید ملحق شد، ۶۴۸ بازی در 
تمامی رقابت ها با پیراهن رئال مادرید انجام داد و ۳۵۴ گل هم به 
ثمر رساند و پس از هم تیمی سابقش کریستیانو رونالدو با ۴۵۰ گل 
در رده دوم گلزن ترین بازیکنان تاریخ باشگاه قرار دارد. همچنین 

او با مادریدی ها ۴ بار قهرمان لالیگا و ۵ بار قهرمان اروپا شد. 
   آقای خاص بازیکنی که کارفرمایان سابقش در ایتالیا نیز 
مشتری اش بودند را به سوپرلیگ ترکیه خواهد برد. باشگاه 
فنرباغچه ترکیه در آستانه عقد قرارداد با یوسف النصیری مهاجم 
کشی قبل از سویا  تیم فوتبال سویا قرار گرفت. این ملی پوش مرا
در فهرست خرید باشگاه رم - تیم فصل گذشته مورینیو - قرار 
داشت، اما ظاهراً کارفرمایان فعلی آقای خاص، کارفرمایان 
قبلی او را شکست داده اند و النصیری عازم استانبول است. 
براساس اعلام متئو مورتو و فابریتزیو رومانو، دو خبرنگار ایتالیایی 
سرشناس حوزه نقل و انتقالات، بازیکن ۲۷ ساله تیم فوتبال سویا 

دیروز )دوشنبه( به ترکیه سفر و 
در تست های پزشکی باشگاه 
فنرباغچه شرکت می کند. طبق 
ادعای رومانو، فنرباغچه برای 
خرید النصیری رقمی بالغ بر ۲۰ 

میلیون یورو خواهد پرداخت. 
الکساندر سورلوث از ویارئال 
لیل  از  دیوید  جاناتان  و 
گزینه های جدید رم برای 
کو  پر کردن جای روملو لوکا
در خط حمله جالوروسی 

هستند. 

درگاهی: مشکل اصلی ورزش ایران، کمبود مدیران متخصص است 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

فدراسیون  رئیس  درگاهی  اینچه  زهرا 
اصلی  مشکل  اینکه  بیان  با  ژیمناستیک 
ورزش ایران، کمبود مدیران متخصص است، 
گفت: البته در این خصوص استثناهایی 
وجود دارد، اما واقعیت این است که نسبت 
به بُعد فنی در زمینه مدیریت با چالش های 
زیادی روبه رو هستیم. زهرا اینچه درگاهی 
گفت وگو با ایرنا، در خصوص اینکه آیا  در 
در  مدال  کسب  شانس  الفتی  مهدی 
المپیک پاریس دارد، اظهار داشت: همه 
برنامه های فدراسیون و کادرفنی تیم ملی 
در چند ماه گذشته این بود که الفتی بتواند 
بهترین عملکرد خود را در المپیک پاریس 
گر او بتواند اجراهای خوبی  داشته باشد و ا
انجام دهد انتظارات را برآورده کرده است 
خ دهد. وی افزود:  و امیدوارم این اتفاق ر

هرچند امکان هر اتفاقی است و حتی الفتی 
هم آنقدر با روحیه است که شانس کسب 
مدال را در المپیک برای خودش متصور 
است. ما هم دعا می کنیم که این اتفاق بیفتد 
و افتخار دیگری نصیب ژیمناستیک شود، 
اما قهرمانان بزرگی بودند که با وجود چندین 
مدال جهانی در المپیک نتوانستند روی 
ژیمناستیک  نکنیم  فراموش  بروند.  سکو 
ورزش لحظه هاست و یک اشتباه کوچک 
می تواند نتیجه را به کل تغییر دهد. رئیس 
فدراسیون ژیمناستیک تصریح کرد: مسأله 
شکایت ژیمناست استرالیایی در دادگاه عالی 
ورزش در روحیه الفتی تاثیر منفی داشت. 
استرالیا برای اینکه این سهمیه را از ایران 
بگیرد ۳ وکیل استخدام و حتی هزینه سنگین 
دادرسی را هم متقبل شد، اما با تمهیداتی 

کارگیری یک وکیل  گرفتیم و به  که در نظر 
مجرب، در این دادگاه یک دفاع مبتنی بر 
ادله انجام دادیم و خوشبختانه پیروز شدیم 
و سهمیه الفتی حفظ شد. این اتفاق در 
کثرا در دادگاه عالی ورزش  شرایطی رخ داد که ا
به ضرر ورزش ایران رای صادر شده است. 
اینچه درگاهی در خصوص اهمیت دو سمت 
آسیایی و جهانی که بر عهده گرفته، عنوان 
کرد: کسب سمت های بین المللی به خصوص 
در رشته های مهمی همچون ژیمناستیک 
اهمیت زیادی دارد. همه کشورهای دنیا در 
ژیمناستیک سرمایه گذاری زیادی کرده اند و 
حتی نگاه IOC به ژیمناستیک با رشته های 
دیگر ورزشی تفاوت دارد. رئیس فدراسیون 
ژیمناستیک در مورد اینکه مشکل اصلی 
ورزش ایران چیست، ادامه داد: مشکل اصلی 

ورزش ایران، کمبود مدیران متخصص است. 
البته در این خصوص استثناهایی وجود 
دارد اما واقعیت این است که نسبت به بُعد 
فنی در زمینه مدیریت با چالش هایی روبه رو 
هستیم. بر همین اساس در برنامه های مان 
قصد داریم دوره های مدیریت ورزشی را برای 
روسای هیات های استانی مان برگزار کنیم، 
که اعتقاد دارم مدیریت صحیح در ورزش  چرا
می تواند به استفاده بهینه از پتانسیل های 
فنی ختم شود. وی در پایان خاطرنشان کرد: 
امیدوارم ورزش کشورمان روزهای موفقی 
را در المپیک تجربه کند اما باید این مسأله 
را در نظر گرفت که لزوما تعداد مدال های 
کسب شده توسط ورزشکارانمان بیان کننده 
کشور نیست و تنها نشان  وضعیت ورزش 

دهنده بخشی از واقعیت ها است. 

عقیل اعتمادی را از دوران حضورش در 
کتور و ایستادن او درون دروازه پرشورها  ترا
به یاد داریم. او بعد از خداحافظی از فوتبال 
به عنوان مربی دروازه بان های آلمره سیتی 
هلند  در  باشگاهی  فوتبال  اول  سطح  در 
)اردی ویزه( انتخاب شد و اولین تجربه خود 
را در این بخش پشت سر گذاشت. او به ایرنا 
که فکر نمی کرد مربیگری سخت تر از  گفت 
دروازه بانی باشد. متن گفت وگوی وی را در 

زیر می خوانید: 
بی ایرانی، حضور      به عنوان اولین مر
ترین سطح فوتبال باشگاهی هلند  در بالا
را تجربه کردی. هرچند مربی دروازه بان ها 
بودی، اما می خواهم از تجربه ات برای مان 

بگویید. 
تجربه بسیار خوبی بود و فکر نمی کردم 
مربیگری اینقدر سخت باشد. وقتی بازی 
دست  چیزها  خیلی  دیگر  می شود  شروع 
مربی نیست. بازیکنان داخل زمین هستند 
و ما بیرون. زمان بازی خودت می توانستی 
سرنوشت را درون زمین عوض کنی، اما در 

مربیگری این امکان مهیا نیست. به همین 
خاطر معتقدم مربیگری دشوارتر از دوران 

بازی است. 
 آلمره سیتی فصل قبل در لیگ برتر هلند 
حضور داشت. چه شد که شما پیش بینی ها 

را بر هم زدید و سقوط نکردید؟
تاریخ  در  بار  اولین  برای  قبل  فصل  ما 
یا  هلند  برتر  لیگ  در  آلمره سیتی  باشگاه 
کتیک ما  همان اردی ویزه حضور داشتیم. تا
شبیه اتلتیکومادرید بود. دفاع و ضد حمله با 
جنگندگی بالا. خیلی محکم بازی می کردیم 
و همه تیم ها از ما می ترسیدند. ۹ کلین شیت 
ثبت کردیم و فکر می کنم بعد از پی اس وی 
آیندهوون و یکی دو تیم دیگر بهترین خط 

دفاع لیگ بودیم. 
    به عنوان مربی دروازه بان ها حتماً در 
ثبت این آمار نقش داشتی. اینطور نیست؟
من به جز دروازه بان ها با مدافعان هم کار 
می کردم. به خصوص روی کرنرها و ضربات 
ایستگاهی. به جز اینکه خط دفاع ما خوب 
گل های زیادی هم بزنیم.  بود، توانستیم 

خب در همه جای دنیا بخشی از آمار خوب 
مربی  به  متعلق  هم  دروازه  و  دفاع  خط 
دروازه بان ها است. هدف ما این بود که کم 
گل بخوریم و بیشتر گل بزنیم که خوشبختانه 

این اتفاق هم رخ داد. 
کمتر از   فکر می کنم بودجه تیم شما 

بقیه بود.... 
دقیقاً و با توجه به همین مسأله هیچکس 
فکر نمی کرد در لیگ بمانیم. البته ابتدای 
فصل و بعد از ۵ بازی تنها یک امتیاز داشتیم. 
تصور همه این بود که سقوط می کنیم، اما 
هرچه از مسابقات گذشت بهتر شدیم و به 
هماهنگی رسیدیم. جالب است بدانید که ۵ 
هفته مانده به پایان رقابت ها توانستیم بقای 

خودمان را قطعی کنیم. 
بیگری  مر ادامه  برای  برنامه ات   

چیست؟ در آلمره سیتی می مانی؟
حداقل دو سه سال دیگر در آلمره سیتی 
می مانم و بعد هم تلاش می کنم به یک باشگاه 
بزرگ تر در هلند بروم. چند سال بعد هم هدفم 
حضور در یک باشگاه بزرگ اروپایی است. البته 

علاقه مند به کار به عنوان مربی دروازه بان ها 
در تیم های ملی ایران و هلند هم هستم. این 

آخری، از آرزوهای من است. 
ایرانی  تیم  کدام  شبیه  آلمره سیتی    

است؟
. آلمره سیتی ۱۵ سال است  شبیه هوادار
با تیم حرفه ای در مسابقات شرکت می کند 
اما فصل قبل برای اولین بار در اردی ویزه 
حضور داشت. مسئولان آلمره سیتی الان 
در تلاش برای بزرگ کردن ورزشگاه هستند و 
بلیت مسابقات فصل بعد را هم فروخته اند. 
آلمره سیتی در هلند خیلی معروف شده و 

خوشحالم که عضوی از این باشگاه هستم. 
کتور و صنعت نفت آبادان تجربه     در ترا

بازی داری. لیگ ایران را دنبال می کنی؟
گر بتوانم برخی  آنطور که باید و شاید، نه. ا

از مسابقات را می بینم. 
البته زمان تمرین ما با زمان برگزاری لیگ 
ایران یکی است و به همین دلیل شرایط 
گر بشود  تماشای مسابقات را خیلی ندارم. ا

کتور را می بینم.  بازی های ترا

لزوم استفاده استقلال از مربی به روز 

استقلال فصل قبل لیگ را در نقل و انتقالات باخت و با عملکرد 
منفعل خودش راه قهرمانی را به روی خودش بست و این نگرانی 
برای هواداران وجود داشت که اتفاقات فصل قبل تکرار شود. 
اوایل شرایط کمی نگران کننده بود ولی در ادامه اتفاقات خوبی 
رقم خورد و استقلال چند خرید خوب داشت. با این حال هنوز 
کافی نیست و در چند پست خصوصاً در خط هافبک و حمله 
نیاز به جذب بازیکن وجود دارد. استقلال فصل گذشته در خط 
هافبک و حمله ضعف داشت و از این دو ناحیه ضربه هم خورد 
و امسال باید این ضعف برطرف شود. نیاز به دو هافبک خلاق و 
طراح داریم که در لحظه ها باعث شوند نتیجه تغییر پیدا کند. در 
خط حمله هم نیاز به بازیکن تمام کننده داریم تا مشکل گل زنی 
در استقلال برطرف شود. جذب رامین رضاییان خرید خوبی است 
گر به دور از حاشیه تمرکزش روی مسائل فنی باشد و اجازه ندهد  و ا
حواشی روی فوتبالش سایه بیاندازد می تواند عملکرد خوبی برای 
استقلال داشته باشد و حتی بهتر از سپاهان عمل کند. او می تواند 
با درخشش در استقلال قلعه نویی را مجاب کند تا بار دیگر او را 
به اردوی تیم ملی دعوت کند. کادر فنی استقلال نیاز به تقویت 
دارد بنابراین لازم است نکونام یک تمرین دهنده آشنا به علم 
روز فوتبال را به خدمت بگیرد تا عملکرد فنی تیم نسبت به فصل 
گذشته بهتر شود. نکونام با توجه به حضور چندین ساله اش 
در اسپانیا شناخت خوبی از مربیان اروپایی دارد و می تواند یک 
مربی درجه یک را به جمع کادر فنی اضافه کند. فصل گذشته 
استقلال می توانست به مقام قهرمانی دست پیدا کند اما اتفاقات 
و اشتباهات داوری باعث شد که دست آبی ها از گرفتن جام 
کوتاه بماند. این تجربه کمک زیادی به مجموعه استقلال کرده 
گرها باعث  تا از همان ابتدا آبی ها شروع پر قدرت داشته تا اما و ا
نشود به قهرمانی نرسند و ضمن اینکه مسولان استقلال هم باید 
خواسته های کادر فنی را اجابت کنند تا استقلال بتواند در سه 

جام با قدرت حضور پیدا کند. 

مهدیفنونیزاده
کارشناسفوتبال

عقیل اعتمادی: آرزویم مربیگری در تیم ملی ایران یا هلند است

 باشگاه های لیگ برتری به دنبال حضور 
در مسابقات لیگ دسته دوم زنان


